
Fra: Borgmesteren for BUF  

Sendt: 18. juni 2020 14:39 

Til: 'Annette Krüger' XXXXXXXXXXX 

Emne: SV: Husum skole - Naturfaglig område 

 

Kære skolebestyrelse ved Husum Skole 

  

Tak for jeres henvendelse vedrørende udfordringer ift. de fysiske rammer på skolens naturfaglige område.  

  

Jeg er glad for den interesse, I viser for at skabe fysiske rammer, som kan understøtte naturfagene på 

Husum Skole. Jeg er også glad for at høre, at der er fokus på naturfagene og de muligheder, der ligger bl.a. i 

forhold til særlige ASTE-praktikforløb og ansættelse af lærerkræfter med en naturfaglig baggrund. 

  

Vi er opmærksomme på de udfordringer, som I oplever i forhold til indretning og muligheder for 

undervisning i skolens naturfagslokaler.  

  

Den helhedsrenovering I har gennemgået på skolen, omhandlede, som I ved, vedligeholdelse af 

bygningerne og et løft til gældende standard, men var altså ikke rettet mod de enkelte faglokaler - 

desværre.  

  

Jeg oplever for tiden en generel udfordring for flere af Københavns Kommunes skoler, som gør, at vi har en 

særlig opmærksomhed på naturfagslokalerne i forhold til anvendelse ud fra nye måder at arbejde med 

naturfagene på - netop som I beskriver det på Husum Skole.  

  

Vi er derfor ved at undersøge omkostninger ved modernisering af de mest trængende naturfagslokaler i 

kommunen. Dette sker med henblik på netop at se, om vi har mulighed for at budgettere med et løft for de 

skoler med de største udfordringer. Her vil vi naturligvis have Husum Skole med i afdækningen. 

  

Jeg vil bede min forvaltning om at kontakte Husum skole for at kigge nærmere på de forhold, som I 

beskriver. Dette for at sikre, at der bliver undersøgt, hvilke midler der skal til for at modernisere 

naturfagslokalerne på skolen og for at kvalificere et eventuelt oplæg til budgetindstillinger og politisk 

forhandling.   

  

Tak fordi I tog jer tid til at skrive til mig.  

  
Venlig hilsen 
 
Jesper Christensen 
Børne- og ungdomsborgmester 
_____________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 
 
Københavns Rådhus 
1599 København V 
Telefon  +45 33 66 20 00 
E-mail: borgmester@buf.kk.dk 
www.kk.dk 
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Borgmesteren Kultur <Borgmesteren@kff.kk.dk>; Overborgmesteren <Overborgmester@kk.dk>; Gyda 

Heding (Borgerrepræsentationen) <Gyda_Heding@kk.dk>; Jakob Næsager (Borgerrepræsentationen) 

<Jakob_Naesager@kk.dk>; Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Jonas Bjørn Jensen 

(Borgerrepræsentationen) <Jonas_Bjorn_Jensen@kk.dk>; Karina Vestergård Madsen 

(Borgerrepræsentationen) <Karina_Vestergard_Madsen@kk.dk>; Lars Weiss (Borgerrepræsentationen) 

<Lars_Weiss@kk.dk>; Borgmesteren SOF <borgmester@sof.kk.dk>; Borgmesteren TMF 

<BORGMESTEREN@tmf.kk.dk>; Borgmesteren SUF <BorgmesterenSUF@suf.kk.dk>; Finn Rudaizky 

(Borgerrepræsentationen) <Finn_Rudaizky@kk.dk>; Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen) 

<Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Helle Bonnesen (Borgerrepræsentationen) <Helle_Bonnesen@kk.dk>; Jens-

Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) <Jens-Kristian_Lutken@kk.dk>; Klaus Mygind 

(Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen) 

<Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) <Laura_Rosenvinge@kk.dk>; 

Niko Grünfeld <Niko_Grunfeld@kk.dk>; Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen) 

<Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; Tommy Petersen (Borgerrepræsentationen) <Tommy_Petersen@kk.dk> 

Emne: Husum skole - Naturfaglig område 

  

Kære medlemmer af økonomiudvalget samt Børn og ungdomsudvalg.  
  
Se vedlagte brev fra skolebestyrelen på Husum skole.  
  
Vi vil så gerne kunne gøre det bedre for vores elever omkring vores naturfaglige område.  
  
mvh 
Annette Andersen 
Skolebestyrelseformand 

Telf. XXXXXXXXXXX 
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  Maj 2020 

Til Økonomi udvalget samt Børne og ungdomsudvalget 

 

Internal - KMD A/S 

 

Forsat udfordringer med de  fysiske rammer på Husum skoles naturfaglige område 

Tilbage i august 2019 modtog I alle et brev fra Skolebestyrelsen på Husum skole hvor vi gjorde opmærsom 

på de udfordringer vi har på skolens naturfagslokaler. Vi må her små 9 måneder efter erkende at vi stadig 

har de samme udfordringer og ønsket omkring en renovering stadig er nødvendigt for at kunne udfylde og 

undervise på et tidssvarende niveau frem til en falles faglig naturprøve.  

I brevet fra August 2019 fortalte vi lidt om de udfordringer vi står med :  

” Husum skole går under betegnelsen at den er blevet ”helhedsrenoveret”. Men faktum er at ja – det 

regner ikke længere ind på vores elever, husmuren er ikke ved at falde sammen og vi har fået et klima 

anlæg (der efter lang tids udfordringer virker), samt akustik reguleret.  Det er vi selvfølgelig glade for” 

Lokalerne er i dag dedikerede til specielle formål (fysik – biologi), hvilket ikke er i overensstemmelse med 

fagets behov, da de enkelte fag i dag er undervisningsmæssigt samlet til en fælles naturfaglig undervisning, 

hvor både biologi, fysik/kemi og geografi alle skal indgå og alle skal have en forskende tilgang. Det er ikke 

vilkår, som vi på nuværende tidspunkt kan tilbyde skolens elever. 

Skolen har heller ikke et natur/teknologi faglokale, hvor netop den forskende, undersøgende, nysgerrige 

tilgang til det naturfaglige område kan inddrages i undervisningen. 

 Med de forventninger der er til, at vi i Danmark skal styrke det naturfaglige, tekniske og matematiske 

område i Folkeskolen, kan Husum Skole desværre ikke tilbyde rammer der understøtter elevernes lyst til 

læring på dette område tilstrækkeligt. På nuværende tidspunkt har Husum Skole elever med stort 

potentiale. Fik eleverne tilfredsstillet deres potentialer på deres egen folkeskole, ville de ikke i samme grad 

føle behov for at søge andre, mere nutidige læringsmiljøer. Skolen har ligeledes igennem de sidste år haft 

fokus på ansættelse af lærerkræfter med en naturfaglig baggrund og skolen er praktikskole for ASTE 

studerende (en særlig naturfaglig læreruddannelse med alle 3 naturfag og matematik.) Desværre er det 

overordentlig vanskeligt at rekruttere disse dygtige naturfagslærere, da de fysiske rammer for 

undervisningen er så langt under et forventeligt niveau. 

Vi ønsker derfor at en renovering af naturfagslokalet på Husum skole kan komme med i budget 2021, så vi 

kan komme i gang med at sikre at vores skole også, i lighed med andre skoler i området, kan give en 

undervisning som lever op til naturfagseksamen efter lovens forskrifter. Med suspendering af anlægsloftet 

håber vi at kunne komme vores store ønske nærmere.  

Vi uddyber gerne – og som altid meget gerne viser frem hvordan den nuværende stitation er.  

På vegne af skolebestyrelsen 

Annette S. Andersen, Skolebestyrelseformand 
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